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  نشست پنجمین جایزه پژوهش سال سینمای 
ایران صبح ۱۴ آذرماه برگزار شد. در این نشست 
امیررضا مافی، دبیر این رویداد، مینو خانی، عضو 
هیات داوری و قادر آشنا، معاون توسعه فناوری 
و مطالعات سازمان سینمایی حضور داشتند. در 
ابتدای این نشست قادر آشنا بیان کرد: سازمان 
سینمایی وظیفه خود می داند تا آثار پژوهش 
سینمایی را ببیند و آن را ارج نهد ما امسال برای 
توجه به امر پژوهش ابتدا فراخوانی دادیم و از همه 
پژوهشگاه ها، اساتید و… خواستیم که اولویت 
پژوهشی خود را بگویند از همین رو نزدیک 
دویست اولویت را اعلام کردند ما هم موارد را 
جمع بندی و اولویت ها را اعلام کردیم، در نهایت 
۳۶ طرح نهایی آمد که ۸ طرح را مصوب کردیم 
که عموما درباره وضعیت سینمای ایران، اکران 
فیلم های خارجی، نسبت سینما با اقتصاد، نسبت 
فیلم ها با هویت دینی و ملی و… بود. تاکنون ۱۰ 
جلسه پژوهشی را تشکیل دادیم و به جمع بندی 
خوبی رسیدیم. تلاش بر این است تا پایان سال 
تمام پژوهش هایی که در این چند سال در ارشاد 
انجام گرفته است در سایت معاونت توسعه فناوری 
و مطالعات سازمان سینمایی بارگذاری کنیم تا 
بقیه بهره ببرند. پژوهش هایی خوبی انجام گرفته 
و تلاش ما این است که پژوهش های ما عملی 
باشد. امیررضا مافی هم اظهارکرد: جایزه پژوهش 
سال سینمای ایران به همت مدیریت و معاونت 
اسبق ارشاد تاسیس و چهار دوره آن برگزار شد، 

اساتید نام آشنایی دبیری ادوار مختلف را به عهده 
داشتند؛ این یک سنگ بنای درخشان است که 

جایش خالی بود. 
 ۹۲ اثر به جایزه رسیدند

 مافی گفت: جایزه پژوهش طبق اساسنامه قرار 
است به پژوهش های جاری سینمای ایران بپردازد، 
رویکردهای کلان خود را دارد و ما امسال به بیانیه 
گام دوم انقلاب اسلامی توجه داشتیم این جایزه 
در هفت بخش برگزار شد. در مجموع ۹۲ اثر به 
دبیرخانه این جایزه رسید که به لحاظ تعدادی، 
آثار مقاله علمی در صدر بود. این را هم باید بگویم 
امسال اعضای شورای علمی و هیات داوری یکسان 
بود در ادوار گذشته داوری در اشکال مختلف برگزار 
شده بود چون جایزه پژوهش شکل جشنواره ای 
ندارد و به همین دلیل شکل های مختلف داوری 
را تجربه کرده به همین ترتیب امسال یک داوری 
۷ نفره را تشکیل دادیم، ضمن اینکه هیات داوری 
و هیات انتخاب یکسان بود. به طور کلی هم ۳۸ اثر 
منتخب شدند و به داوری نهایی راه پیدا کردند. 
امسال یک جایزه ویژه هم خواهیم داشت که نام 
آن دکتر امیرحسن ندایی است؛ ایشان در چند 
دوره جایزه پژوهش حضور داشت، یک معلم تراز 
اول بود که رفتنش بهت و اندوه زیادی را برای 
همه ایجاد کرد. ۲۹ آذرماه اختتامیه جایزه پس از 
اختتامیه »سینماحقیقت« در موزه سینما برگزار 
و برندگان معرفی می شود. وی درباره اهدای جایزه 
ویژه »دکتر امیرحسن ندایی« بیان کرد: به خاطر 

حضور مستمر دکتر ندایی یک تصمیم جمعی 
گرفتیم تا دبیر یک جایزه ویژه را به پاس زحمات 
ایشان اهدا کند. ویژگی این جایزه این است که 
ندایی معتقد بود سینما محصول هنرهای مختلفی 
است پدیدارشدن همه هنرها کنار هم می تواند به 
سینما منجر شود، پس اثری که چنین ویژگی دارد 
و به وجوه مختلف بپردازد این جایزه را دریافت 
می کند. مافی بیان کرد: درباره رابطه پژوهشگران و 
سینما باید بگوییم در ادوار مختلف همواره پژوهش 
به ویژه در ساحت هنر به عنوان یک امر فرعی 
موردنظر قرار گرفته بود، به نظر می رسد متولیان 
و هنرمندان گاهی خیلی به اهمیت پژوهش واقف 
نیستند، هنر را شهودی پیش می برند و پژوهش را 
دست و پاگیر می دانند پس مفهومی که از پژوهش 
داریم گره خورده به دانشگاه است حتی بخشی از 
پژوهش در دانشگاه انجام می شود اما آن تصوری 
که من از پژوهش دارم صرفا مربوط به پایان نامه و 
رساله نیست ما برای گره خوردن سینما و پژوهشی 
نیازمند گونه های جدید پژوهش هستیم. البته این 
کار، زمان بر است. هم باید سینماگران آگاه شوند 
که پژوهش پشتوانه آنهاست و هم پژوهشگران ما 
باید به سمتی بروند که آنچه تولید می کنند به 
سینمای ایران کمک کند. این را هم باید عنوان 
کنم که با توجه به اینکه جایزه پژوهش یک جایزه 
ملی است ما محورها را پیشنهاد می دهیم ولی کار 
موضوعات به معاونت توسعه برمی گردد با این 
حال ما امسال تنوع موضوعی داشته ایم که این 
برای ما مسرت بخش بود هرچند می دانم که تنوع 
موضوعی به معنای غنای موضوعی نیست. در ادامه 
مینو خانی، عضو هیات داوری درباره اینکه آیا دبیر 
دخالتی در گزینش آثار داشت یا نه، اظهارکرد: 
آقای مافی در نظرات ما هیچ گونه اعمال نظری 
نداشت چون مقصود ما این بود که اثری انتخاب 
شود که به ارتقای سینمای ایران کمک کند. در 
فرایند داوری ما به پژوهش های کاربردی بیشتر 
اقبال نشان می دادیم. مافی هم گفت: من در این 
سال ها از دریچه علوم انسانی درباره سینما سخن 
گفته و بارها تاکید کرده ام باید به سینما از ابعاد 
مختلف نظر افکند حتما علوم انسانی و خاصه 
فلسفه در تحلیل سینما تاثیرگذار است و حتما در 
افق گشایی در مسیر سینما موثر است ولی علوم 
انسانی نباید دخالتی در زیست طبیعی سینما 

داشته باشد.

 مراحل فنی 
»جشن سربرون« ادامه دارد

روند پخش تیزر فیلم ها 
ادامه دارد

 ادامه انتقادها به مدیران گردشگری استان ها
 نقشه راه ندارید

و  آموزش  مطالعات  دفتر  مدیرکل   
برنامه ریزی گردشگری با بیان این که استان ها 
فاقد نقشه راه گردشگری هستند، گفت: 
بی توجهی به زیرساخت ها، یکی از دلایل 
تحقق نیافتن برنامه های توسعه گردشگری 
شفیعی،  زاهد  ایسنا،  به گزارش  است. 
مدیرکل دفتر مطالعات و آموزش گردشگری 
در نشست معاونان گردشگری استان ها 
یادآور شد: حوزه آموزش در سال های اخیر 
یک رویکرد اساسی داشت و آن استقرار 
نظام جامع آموزش است که چند هدف 
اصلی دارد، از جمله این اهداف می توان به 
بازنگری محتوای آموزشی و تولید محتوا 
اشاره کرد. او با بیان این که صنعت گردشگری 
انسان محور است، اظهارکرد: یک رویکرد 
تفننی به حوزه آموزش وجود دارد و رویکرد 
دیگر رویکرد تخصصی است و عیار کشورها 
در حوزه گردشگری به نیروی انسانی آنها 
برمی گردد. شفیعی همچنین گفت: یکی 
از دلایل تحقق نیافتن برنامه های توسعه 
گردشگری، بی توجه به زیرساخت های کشور 
است. متاسفانه ما در استان ها فقدان نقشه راه 
داریم و مدیران استانی باید پاسخ دهند که ما 
به چه تعداد نیروی انسانی، چه تعداد مؤسسه 
و تور لیدر در گردشگری نیاز داریم. مدیرکل 
دفتر مطالعات و آموزش گردشگری افزود: 
باید سیاست های کمی و کیفی ما در حوزه 
آموزش مشخص شود. این روزها تعدد و تراکم 
مؤسسات فاقد خلاقیت زیاد داریم. در سند 
توسعه منابع انسانی باید بدانیم به چه تعداد 
نیروی انسانی نیاز داریم. با این حال هنوز هم 
در بسیاری از استان ها درخواست تأسیس 
مؤسسه های جدید وجود دارد. او ادامه داد: 
هدف ما از آموزش، آموزش کاربردی و استقرار 
انسانی  نیروی  حرفه ای  شایستگی های 
گردشگری است. تمام اینها کلیت مسیر ما در 
حوزه گردشگری است. شفیعی گفت: در حال 
حاضر ۷۰۰ روستا دارای شناسنامه تامین 
سلامت هستند و اینها به مقاصد ما کمک 
می کنند. همچنین یکی از سندهای خیلی 
مناسبی که در اختیارمان قرار دارد، سند برند 
گردشگری است که فاز اول آن به نام هویت 
بصری برند جمهوری اسلامی ایران تدوین 
شده و ما سند مصوب هیأت وزیران را هم 
داریم. علی اصغر شالبافیان،  معاون گردشگری 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی نیز اظهارکرد: معاونان گردشگری در 
استان ها یکسری وظایفی برعهده دارند که 

کمتر به آنها پرداخته می شود.

 حسن نجاریان، تهیه کننده سریال 
»جشن سربرون« گفت: مراحل فنی 
سریال همچنان ادامه دارد. حسن 
نجاریان بیان کرد: هنوز بخش های 
ویژوال افکت و موسیقی این سریال 
تمام نشده است. وی درباره زمان 
پخش این سریال گفت: نمی توان زمان 
دقیقی را برای پخش آن مشخص کرد. 
امیدواریم تا پایان سال و یا در نهایت 
ابتدای سال آینده به پخش برسد. 
تهیه کننده سریال »جشن سربرون« 
و  طولانی  کارهای  کرد:  تصریح 
سنگین همیشه درگیری های مالی 

دارد و گاهی گره می خورد. 

  حبیب ایل بیگی، معاون ارزشیابی 
و نظارت سازمان سینمایی از استمرار 
پخش تیزر فیلم های سینمایی درحال 
اکران از تلویزیون خبرداد. حبیب 
ایل بیگی گفت: با توافق صورت گرفته 
میان سازمان صداوسیما و سازمان 
سینمایی مدتی  است که پخش تیزر 
فیلم ها از شبکه های مختلف سیما با 
سهولت بیشتری در حال انجام است 
که همین موضوع موجب استقبال 
خوب تهیه کنندگان و... شده است. 
وی گفت: تمامی بسترها برای پخش 
قاعده مند تیزرها از تلویزیون آماده 

است. 

 رئیس حوزه هنری کودک ونوجوان:
  »توزیع« چالش اصلی 
جشنواره فیلم رشد است

 علی جانباز گفت: در سینمای ایران یک »محفل« یا یک 
»کانون« در حال هدایت محتوایی سینماست. رئیس حوزه 
هنری کودک و نوجوان یکی از ویژگی های مهم این دوره 
از جشنواره رشد را مشخص شدن هدف جشنواره در نظر 
سیاست گذاران این دوره دانست و در عین حال از چالش 
»توزیع« سخن گفت. وی توضیح داد: این جشنواره یک 
جشنواره صرفا هنری نیست و در آن قالب بر محتوا تقدم 
ندارد، البته نه اینکه این دو از هم جدا باشد و بتوان محتوا را 
بدون قالب ارائه داد، ولی تناسبی که بین این دو برقرار می شود 
مهم است. عضو شورای سیاست گذاری پنجاه ودومین دوره 
جشنواره فیلم رشد اظهارکرد: در این دوره، جشنواره توانست 
تناسب خوبی بین مخاطبان و موضوعات خود برقرار کند. 
جانباز با بیان اینکه امسال تاکید بر فیلمسازی فرهنگیان و 
دانش آموزان بیشتر بوده است، خاطرنشان کرد: این هدف 
یکی از مهم ترین ویژگی های این جشنواره بود که باید بیشتر 
به آن پرداخته شود. وی با ابراز تاسف از »محفلی« شدن سینما 
گفت: در سینمای ایران یک »محفل« یا یک »کانون« در حال 
هدایت محتوایی سینماست و این رویداد، هم ناشی از عملکرد 
مدیران و سیاست گذاران است، هم به تولیدکنندگان و 
سینماگران بر می گردد. جانباز به جریان فروش سینمای ایران 
اشاره کرد و ادامه داد: در پنج سال اخیر چیزی در حدود پنج 
درصد از فروش سینمای ایران به فیلم های کودک و نوجوان 
اختصاص داشته و تعداد فیلم هایی که به صورت سالانه در 
این حوزه تولید شده، به تعداد انگشتان دست نرسیده است، 
بنابراین سهم این سینما در جریان کلی سینمای ایران را 
نمی توان بیش از ۱۰ درصد در نظر گرفت. وی سینما را یک 
ابزار قدرتمند در زمینه های تربیتی، سیاسی و اجتماعی 
توصیف کرد و تصریح کرد: متاسفانه موفق نشده ایم از سینما 
به عنوان ابزار استفاده کنیم و از کارکردهای متنوع آن بهره 
ببریم. رئیس حوزه هنری کودک ونوجوان ادامه داد: فیلم هایی 
که در بخش دانش آموزی یا بخش معلمان فیلمساز به دبیرخانه 
رسید، نشان داد فیلمسازان این حوزه با دغدغه و نگرش و بر 
اساس اقتضائات خود به ساخت فیلم مشغول شده اند، اتفاقی 
که بسیار میمون و مبارک است و الگوی درست فیلمسازی در 
این حوزه به شمار می آید. وی بیان کرد: جشنواره فیلم رشد با 
رویکردی که در پیش گرفته است، به تدریج به جایگاه اصلی 
خود نزدیک می شود. جانباز »توزیع« را چالش اصلی جشنواره 
فیلم رشد خواند و افزود: امسال با توجه بیشتر دبیرخانه، این 
چالش کم رنگ تر خواهد شد. جانباز گفت: همانگونه که در 
تولید به »مدرسه« توجه شده، باید در توزیع آثار هم مدرسه در 
راس توجه قرار گیرد، همانطور که در جشنواره عمار مسجد و 
محله هم ابزار تولید فیلم واقع شد و هم به عنوان راه توزیع آثار 

مورد توجه قرار گرفت. 

بیـــن المـــلل
 

 
خبــــر

 راهپیمایی هزاران نفر در ایتالیا 
 معترضان جناح چپ با تجمع در خیابان های رم 
خواستار افزایش دستمزدها شده و دولت ایتالیا را 
به خاطر تمدید دستور صدور سلاح به اوکراین تا ۲۰۲۳ 
محکوم کردند. به گزارش ایسنا، به نقل از شبکه خبری 
راشاتودی، این راهپیمایی اعتراضی که توسط اتحادیه 
تجاری USB ایتالیا برگزار شد و مورد حمایت برخی 
از گروه های چپ گرای سیاسی قرار گرفت، با حضور 
هزاران معترض در خیابان پیازا دلا ریپابلیکا انجام شد 
و معترضان شعار سلاح بر زمین بگذارید، دستمزدها را 
افزایش دهید سردادند. این اتحادیه تجاری پیش از این 
اعتراضات در بیانیه ای اعلام کرد: دولت جورجیا ملونی، 
نخست وزیر ما را بیش از پیش گرفتار گرداب جنگی 
با نتایج و پیامدهای غیرقابل پیش بینی فرو می برد. 
با وجود اینکه اکثریت مردم علیه جنگ و افزایش 
هزینه های نظامی هستند اما دولت ایتالیا به صورت 
آشکارا یک کشور فعال و متخاصم است. جورجیا ملونی 
بدون آنکه به دنبال تایید رسمی از سوی پارلمان باشد 
روز پنجشنبه حکمی صادر کرد که بر اساس آن کابینه 
به ارسال سلاح برای اوکراین تا پایان ۲۰۲۳ ادامه 

می دهد. 
 دودستگی مردم ایتالیا

 ماریو دراگی، نخست وزیر سابق ایتالیا نیز حامی قوی 
کی یف بود و پس از عدم توافق بر سر ارسال سلاح به 
اوکراین که به ایجاد دودستگی در دولت ائتلافی اش و 
جداشدن جنبش پنج ستاره، یکی از احزاب دولت منجر 
شد، قدرت خود را از دست داد. براساس نظرسنجی ماه 
گذشته میلادی یوروویک نیوز، مردم ایتالیا بابت کمک 
نظامی به اوکراین دودستگی دارند؛ ۴۹ درصد مخالف 
ارسال سلاح به کی یف و ۳۸ درصد موافق این اقدام 
هستند.  همچنین ۴۹ درصد از ایتالیایی ها بر این باورند 
که اوکراین باید برای تسریع در روند صلح با روسیه 
سازش کند درحالیکه ۳۶ درصد می خواهند دولت 
کی یف همچنان به جنگ با مسکو ادامه دهد. ماه گذشته 
میلادی هم یک راهپیمایی دیگر در رم برگزار شد که 
هدفش توافق صلح برای پایان دادن به جنگ اوکراین 
بود و در آن راهپیمایی هم به گفته سازمان دهندگانش 

۱۰۰ هزار تن حضور داشتند. 

 دیمیتری پسکوف:

بهاقدامتعیینقیمتبراینفتروسیهپاسخمیدهیم

 امیررضا مافی:

نیازمندگونههایجدیدپژوهشهستیم

کوتــــاه

  سخنگوی دولت روسیه خبر داد: مسکو 
در حال آماده سازی پاسخ به اقدام آمریکا 
و اروپا در زمینه تعیین سقف قیمت برای 
نفت روسیه است. به گزارش مهر به نقل از 
تاس، »دیمیتری پسکوف«، سخنگوی کاخ 
کرملین اعلام کرد: مسکو اقدام تعیین سقف 
قیمت برای نفت روسیه را نمی پذیرد و در 
حال آماده سازی برای شیوه پاسخ دهی به این 
اقدام آمریکا و کشورهای اروپایی است. وی 
همچنین افزود: اقدام تعیین سقف قیمت، 
بازارهای انرژی جهان را بی ثبات می کند، 
اما به توانایی مسکو برای حفط عملیات 
نظامی اش در اوکراین ضربه ای نمی زند. 
تحریم ها علیه روسیه »ضربه ای آشکار« به 
کشورهای اروپایی است. توافق تعیین سقف 
قیمت برای نفت روسیه توسط کشورهای 
گروه هفت و استرالیا از ۵ دسامبر اجرایی  شد. 

تعیین سقف قیمت برای فروش نفت روسیه 
در بازارهای جهانی تازه ترین اقدام متحدان 
اوکراین برای کاهش درآمدهای ارزی روسیه 

است. کمیسیون اروپا روز شنبه در بیانیه ای 
اعلام کرد که کشورهای گروه ۷، کشورهای 
عضو اتحادیه اروپا و استرالیا توافق کردند که 

قیمت نفت دریایی روسیه را از ۵ دسامبر به 
۶۰ دلار در هر بشکه محدود کنند. کشورهای 
گروه هفت شامل انگلیس، کانادا، فرانسه، 
آلمان، ایتالیا، ژاپن، آمریکا هستند. کمیسیون 
اروپا افزود: »این سقف قیمت برای نفت های 
خریداری شده بالاتر از سقف قیمت قبل از ۵ 
دسامبر که در کشتی ها بارگیری شده و قبل 
از ۱۹ ژانویه ۲۰۲۳ تخلیه می شود، اعمال 
نمی شود.« ولادیمیر پویتن، رئیس جمهور 
روسیه پیش از این ۲۱ اکتبر )۲۹ مهر( در 
واکنش به این تصمیم جدید کشورهای غربی 
برای نفت روسیه گفت که مسکو بهای رونق 
اقتصادی و صادرات انرژی کشورهای دیگر 
به کشورهایی که برای نفت روسیه سقف 
قیمت تعیین کرده اند را نخواهد پرداخت. 
رئیس جمهور روسیه اعمال سقف قیمت را 

»حقه« و »اخاذی فاحش« خواند. 

 پیونگ یانگ: 
شلیک توپخانه ها هشداری به سئول بود

 ارتش کره شمالی اعلام کرد: شلیک چند صد گلوله توپخانه 
به سمت مرز دریایی، هشداری به اقدامات نظامی کره جنوبی 
بود. به گزارش فارس، ارتش کره شمالی خبر داد: شلیک چند 
صد گلوله توپخانه به سمت مرز دریایی، هشداری به اقدامات 
نظامی کره جنوبی بود. همزمان ستاد مشترک نیروهای مسلح 
کره جنوبی این اقدام پیونگ یانگ را نقض آشکار معاهده نظامی 
بین دو کشور خواند و به کره شمالی هشدار داد که در همکاری با 
آمریکا به افزایش آمادگی برای مقابله با تهدیدهای احتمالی ادامه 
می دهد. پیش تر رسانه های محلی از اقدام نظامیان کره شمالی 
در شلیک صدها گلوله توپخانه به سمت مرز دریایی با همسایه 
جنوبی خبر دادند. ستاد مشترک نیروهای مسلح کره جنوبی در 
بیانیه ای اعلام کرد: ارتش کره شمالی حداقل ۱۳۰ گلوله خمپاره 

از سواحل غربی و شرقی خود شلیک کرده است. 

  امضا توافقنامه 
حل بحران سیاسی در سودان 

 خارطوم با حضور مقامات داخلی، منطقه ای و بین المللی، 
شاهد امضای توافقنامه ای سیاسی میان گروه های مدنی و شورای 
حاکمیت انتقالی سودان بود که مبنای حل بحران سیاسی کنونی 
در این کشور می شود. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری 
اسپوتنیک، براساس متن این توافقنامه، قدرت انتقالی باید کاملا 
مدنی و دموکراتیک و بدون مشارکت گروه های نظامی باشد و 
روی اصلاح نهاد امنیتی و نظامی متمرکز شود، نهادی که توسط 
یک ارتش حرفه ای هدایت می شود و در سیاست دخالتی ندارد. 
در این توافقنامه مدت زمان دوره انتقالی ۲۴ ماه تعیین شده 
است که تاریخ آن از زمان انتخاب نخست وزیر دوره انتقالی شروع 
می شود. گروه های انقلابی با مشورت احزاب مدنی که بیانیه 
سیاسی را امضا کرده اند، نخست وزیر را انتخاب خواهند کرد. 
همچنین توافق شد یک روند جامع برای تدوین قانون اساسی 
شروع شود. براساس این توافقنامه، نیروهای واکنش سریع با 
نیروهای مسلح سودان براساس جدول زمانی مورد توافق ادغام 
می شوند، تشکیل گروه های شبه نظامی ممنوع است و ماموریت 
نیروهای مسلح در دوره انتقالی احترام به قانون و دولت مدنی 
است. مراسم امضای توافقنامه سیاسی که قرار است مبنای حل 
بحران سیاسی سودان باشد، با مشارکت کمیته سه جانبه متشکل 
از سازمان ملل، اتحادیه آفریقا و سازمان توسعه ایگادو کمیته ای 
از ایالات متحده آمریکا، انگلیس، عربستان، امارات، اتحادیه اروپا، 
نمایندگان کشورهای عضو آن در سودان و هیات های دیپلماتیک 
برگزار شد. گروه های آزادی و تغییر، مخالف دولت فعلی سودان 
هم پیش از این اعلام کردند که با بخش نظامی تفاهم هایی حاصل 
شده است و انتظار می رود توافقنامه با نظامیان به زودی امضا 
شود و مسیر را برای رسیدن به توافقی جامع هموار کند؛ توافقی 
که تشکیل یک دولت مدنی ۲۴ ماهه را که به برگزاری انتخابات 
آزاد و شفاف منتهی می شود، تضمین کند. ماه می جلسات 

گفت وگوی مستقیم میان طرف های سودانی آغاز شد.

 صدر اعظم آلمان با بیان اینکه تحریم ها علیه روسیه باید 
ادامه یابد، گفت: اقدامات ناتو نباید به تقابل مستقیم با مسکو 
منجر شود. به گزارش مهر به نقل از الجزیره، »اولاف شولتز« 
صدر اعظم آلمان بیان داشت: اقدامات ناتو نباید به تقابل 
مستقیم با روسیه منجر شود، با این حال پیام ما برای مسکو 
این است که برای دفاع از هر وجب خاک کشورهای عضو ناتو 
در مقابل هر گونه تهدید احتمالی آماده هستیم. براساس 
این گزارش، صدراعظم آلمان طی یادداشتی برای مجله 
»فارین افرز«Foreign Affairs  نوشت: ما هرگز الحاق 
غیرقانونی اراضی اوکراین به روسیه را به رسمیت نخواهیم 
شناخت و برای توافق بر سر تمهیدات دستیابی به حل وفصل 
مسالمت آمیز بحران اوکراین آمادگی داریم. شولتز ادامه داد: 

ما از تحولات گذشته درس گرفته ایم و امنیت اروپا در آینده 
بر متنوع ساختن منابع واردات انرژی تکیه خواهد کرد. به 
همین دلیل است که آلمان به دنبال تبدیل شدن به ضامن 

امنیت اروپا طبق انتظار متحدان ماست تا بنیانگذار پل های 
ارتباطی در داخل اتحادیه اروپا و مدافع شجاع راه حل های 
چندجانبه برای مشکلات جهانی باشد. به گفته صدراعظم 
آلمان، این کشور تمام تلاش خود را برای ارتقا و تقویت نظم 
جهانی بر اساس اصول منشور سازمان ملل متحد به کار 
می گیرد و رفاه، امنیت و دموکراسی آلمان در گرو رعایت 
و پایبندی به قوانین عمومی است. اولاف شولتز در بخشی 
دیگری از یادداشت خود با ادعای اینکه تأثیر تحریم ها علیه 
روسیه در حال افزایش است، نوشت: تحریم ها علیه روسیه 
باید برای مدتی طولانی حفظ شود. هیچ چیز به اندازه 
تحریم های بی سابقه علیه روسیه، قدرت اتحادیه اروپا و ناتو 

را نشان نمی دهد. 

 صدراعظم  آلمان:

 اقدامات ناتو نباید به تقابل مستقیم با روسیه منجر شود

    »میخائین میشوستین« نخست وزیر روسیه اظهارکرد: 
مسکو و پکن برای مقابله مشترک با »فشارهای فزاینده 
خارجی« آمادگی دارند. به گزارش فارس، همزمان با 
تداوم فشارهای واشنگتن و متحدانش به مسکو و پکن، 
نخست وزیر روسیه بر مواضع مشترک این کشور و چین 
برای مقابله با این فشارها تاکید کرد. منابع رسانه ای 
در روسیه از قبیل خبرگزاری اسپوتنیک خبر دادند که 
میخائیل میشوستین، نخست وزیر این کشورخبر داد، 
روسیه و چین آماده مقابله با فشارها هستند. میشوستین در 

بیست وهفتمین نشست سران دولتی روسیه و چین توضیح 
داد: »کشورهای ما برای بسیاری از مشکلات زمان کنونی، 
رویکردهای همزمانی دارند. ما باهم برای شکل دادن به 
معماری چند قطبی روابط بین الملل اقدام می کنیم.« 
وی با بیان اینکه روسیه به چین رفاه مند نیاز دارد و چین 
به نیز به یک روسیه موفق، اظهارداشت: »روابط روسیه و 
چین، مشارکت جامع و راهبردی است. ما با اطمینان و 
پیوستگی در همه مسیرها از جمله در مواجهه با شرایط 
بحران اقتصادی جهان به جلو حرکت می کنیم.« هر چند 

نخست وزیر روسیه توضیح صریحی درباره اینکه منظور 
او از »فشارهای خارجی فزاینده« چیست، ارائه نداده اما 
او تلویحا به فشارهای شدید واشنگتن و متحدانش علیه 
مسکو و پکن اشاره کرد. آمریکا و متحدانش به ویژه طی 
ماه های پس از آغاز جنگ اوکراین، فشارهای بی سابقه ای 
علیه روسیه اعمال کرده و علیه چین در موضوعاتی از قبیل 
تایوان و اختلافات در دریاهای چین جنوبی و چین شرقی، 
به شدت موضع گیری کرده و این کشور را تحت فشار قرار 

داده اند. 

نخست وزیر روسیه:
 روسیه و چین آماده مقابله با فشارها هستند


